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 PROTOKÓŁ Nr 9/2016 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 października 2016 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.20. 

Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (uzgodniony przez członków wszystkich komisji do 

prowadzenia posiedzenia). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PAC JERZY 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR  

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA  

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

Na początek Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Komunalnej  JERZY 

CHILKIEWICZ powitał wszystkich obecnych i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XIX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 28 

października 2016 r.: 

a) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku 

szkolnym 2015/2016, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu 

szkół do roku szkolnego 2016/2017; 

b) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku, o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania 
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planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2016 roku; 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023; 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

e) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

f) Informacja n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy 
Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy za 2015 rok. 
2. Sprawy bieżące.  

 

Do pkt 1a) 

Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 

2015/2016, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół do 

roku szkolnego 2016/2017 stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że informacja zostanie wzorem lat 

ubiegłych przedstawiona na sesji, po to by zapoznali się z nią również sołtysi. Informację 

dotyczącą Zespołu Szkół w Augustowie przedstawi Dyrektor Jerzy Żmieńko, natomiast 

pisemna informacja ze Szkoły Podstawowej w Łubinie Kościelnym zostanie odczytana, 

ponieważ Pan Jerzy S. Zimnoch nie będzie obecny na sesji. 
 Radni nie zgłosili pytań i uwag, a przedłożoną informację zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1b) 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 r., o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2016 roku stanowi Załącznik Nr 6 do 

protokołu. Informacja została przyjęta zarządzeniem Nr 43/2016 Wójta Gminy z dnia 2 sierpnia 

2016 r.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że informację przedstawi na 

najbliższej sesji. Dodała, że wykonanie budżetu za I półrocze kształtuje się na poziomie około 

50%. 
 Radni nie zgłosili pytań i uwag, a przedłożoną informację zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023 - stanowi Załącznik Nr 7 do 

protokołu.  

 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 rok - 

stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości - 

stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  

Wniosek omówiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. Wyjaśniła, że zmniejszył się 

będący podstawą ustalenia podatku wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w I 

półroczu 2016 r. w stosunku do I półrocza roku ubiegłego, co spowodowało zmniejszenie 

niektórych stawek. Zwróciła się z prośbą o przyjęcie projektu uchwały w zaproponowanym 
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brzmieniu. Podkreśliła, że ciągle są potrzebne pieniądze na realizację zadań gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przekazał, że osoby 

prowadzące działalność gospodarczą na terenie gminy zwracają uwagę, że w mieście Bielsk 

Podlaski stawki w tej kategorii są mniejsze, natomiast stawki obowiązujące w gminie nie 

zachęcają do prowadzenia działalności. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że na terenie miasta jest dużo więcej podmiotów 

prowadzących działalność gospodarczą, stąd dochody miasta są większe, w tej sytuacji miasto 

stać na obniżenie stawek podatku. Natomiast na terenie gminy prowadzących działalność jest 

niewiele.  

 

Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że mieszkańcy miasta prowadzący handel obwoźny i 

sprzedają towar w gminie, powinni płacić podatek na rzecz gminy, a nie miasta.   Pani Wójt 

zadeklarowała, że sprawdzi i poinformuje radnych o stawkach podatku obowiązujących w 

mieście. W międzyczasie Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA ustaliła, jakie są 

stawki podatków obowiązujące w mieście. Podała kwoty oraz różnice w stawkach 

obowiązujących w mieście i Gminie Bielsk Podlaski. 

 

Dodatkowo Pani Wójt zwróciła się do radnych o zaopiniowanie dwóch, doręczonych 

radnym przed posiedzeniem komisji, wniosków dotyczących przyjęcia kwot będących 

podstawą wymiaru podatku rolnego i podatku leśnego na 2017 rok. W pierwszej kolejności 

przedstawiła wniosek o przyjęcie kwoty 52,44 zł jako podstawę wymiaru podatku rolnego na 

2017 rok. (Załącznik Nr 10 do protokołu). Średnia cena żyta będąca podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na 2017 rok jest o 2,4% niższa od ceny stanowiącej podstawę wymiaru 

podatku na 2016 rok. Następnie Pani Wójt przedstawiła wniosek o przyjęcie kwoty 191,01 zł 

jako podstawę wymiaru podatku leśnego od 1 ha na 2017 rok (Załącznik Nr 11 do protokołu). 

Podstawą jego wymiaru jest średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały 2016 r. i 

jest o 0,4% niższa od ceny drewna stanowiącej podstawę ustalenia podatku na 2016 rok. Wójt 

Gminy zwróciła się do członków komisji o przyjęcie obu wniosków. Wyjaśniła, że jeśli Rada 

zdecyduje się na przyjęcie stawek ustawowych (bez obniżenia stawki), wówczas nie trzeba 

przygotowywać projektu uchwały. Jednak każde obniżenie wysokości podatków skutkuje 

zmniejszeniem wpływów do budżetu gminy. 

Członkowie wszystkich Komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

(Przewodniczący Rady Gminy nie uczestniczy w głosowaniu) pozytywnie zaopiniowali: 

- projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

- wniosek o przyjęcie kwoty 52,44 zł jako podstawę wymiaru podatku rolnego na 2017 

rok, 

- wniosek o przyjęcie kwoty 191,01 zł jako podstawę wymiaru podatku leśnego od 1 ha na 

2017 rok. 

  

Do pkt 1f) 

Informacja n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Bielsk 

Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy za 2015 rok - stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. Wójt Gminy 

zgłosiła wniosek o wprowadzenie tego punktu do porządku obrad najbliższej sesji. Co prawda 

jest on przewidziany w planie na listopad, ale w związku z tym, że wpłynęły analizy złożonych 

oświadczeń od wszystkich zobowiązanych do tego organów, nie ma więc przeszkód do 

rozpatrzenia informacji na najbliższej sesji. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, i wyrazili zgodę na wprowadzenie 

zgłoszonego punktu do porządku sesji. 
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Do pkt 2) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

1) Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że na dzień 17 listopada jest planowane 

otwarcie wybudowanej w ramach tzw. „schetynówki” drogi Pietrzykowo-Szastały-Szkółka 

Grabowiec. Współorganizatorem uroczystości jest Nadleśnictwo Bielsk, które wniosło wkład 

finansowy w realizację tej inwestycji. Wśród zaproszonych gości będzie m.in. Dyrektor 

Generalny Lasów Państwowych. Pani Wójt poinformowała również o organizowanej przez 

Powiatowy Urząd Pracy konferencji  na temat rynku pracy na terenie województwa, na którą 

zostaną zaproszeni radni z samorządów powiatu bielskiego. Przewidywany termin konferencji 

– 15 listopada. W stosownym czasie radni otrzymają zaproszenia na obie uroczystości. 

Omówiono sprawy organizacyjne związane z uczestnictwem w obu uroczystościach. 

2) Pani Wójt poinformowała, że do urzędu zgłosiła się firma oferująca instalacje kolektorów 

słonecznych oraz paneli fotowoltaicznych. Proponują pokrycie 60% kosztów zainstalowania. 

Wstępnie podane koszty dla jednego gospodarstwa domowego wynoszą 6.600 zł. W przypadku 

ustalenia ilości mieszkańców zainteresowanych instalacją, koszty po negocjacjach mogą być 

mniejsze. Pani Wójt powiedziała, że przekazuje tę informację, ponieważ ciągle nie ma 

ogłoszonego naboru z Regionalnego Programu Operacyjnego, co oznacza, że na razie z tej puli 

nie będzie dofinansowania do tego zadania.  Warto więc rozważyć ofertę, tym bardziej, że w 

przypadku zgłoszenia zainteresowania i zawarcia umowy, solary będą zainstalowane jeszcze w 

bieżącym roku. RAISA RAJECKA podkreśliła, że gmina nie pośredniczy w tym 

przedsięwzięciu, a umowy będą zawierane przez firmę indywidualnie z zainteresowanymi 

osobami. Wcześniej radca prawny sprawdzi treść umowy, jaką firma proponuje,  a dodatkowo 

na najbliższą sesję można zaprosić przedstawicieli firmy, którzy przybliżą warunki tej umowy, 

techniczne aspekty instalacji i działania kolektorów słonecznych oraz paneli fotowoltaicznych. 

Na zakończenie dodała, że płatność odbywa się po zakończeniu instalacji urządzeń.  

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK omówił treść ulotki z przedstawioną ofertą, 

zwracając m.in. uwagę na możliwość zamówienia zestawu ze wspomaganiem centralnego 

ogrzewania oraz możliwość zawierania umów zarówno przez osoby fizyczne, jak i podmioty 

gospodarcze. Podał okresy gwarancji. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI powiedział, że osoby korzystające z takich programów 

zawsze ponoszą jakieś dodatkowe koszty najczęściej na rzecz banku pośredniczącego w takim 

przedsięwzięciu. Poza tym, jak w gminie były prowadzone zapisy na kolektory, to mieszkańcy 

brali pod uwagę koszty w wys. 2 tys. złotych. Powiedział również, że uczestniczył w szkoleniu, 

na którym dowiedział się, że za produkcję prądu  do 1 kilowata nie płaci się podatku, natomiast 

po przekroczeniu tej wartości trzeba wnieść opłatę.   

- Wójt Gminy powtórzyła, że w tym przypadku nie ma pośrednictwa banku, nie ma 

konieczności zaciągania specjalnego kredytu na ten cel. Zwróciła uwagę, że radny bardzo 

często pytał, kiedy będą możliwości instalowania kolektorów na preferencyjnych warunkach, 

więc może warto bliżej zapoznać się z tą ofertą, przy czym nie ma żadnego przymusu w tym 

zakresie. Może warto zaprosić na sesję przedstawicieli firmy, którzy przybliżą technologię, 

natomiast ostateczne umowy będą zawierane przez firmę indywidualnie z zainteresowanymi 

mieszkańcami.  

- Radny JERZY CHILKIEWICZ powiedział, że jego zdaniem, mieszkańcy, którzy są 

zainteresowani instalacją kolektorów liczyli na dopłatę z gminy.  

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zainteresował się 

instalacją wspomagającą centralne ogrzewanie, więc ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że ten 

wariant będzie droższy, przy czym firma wcześniej musi sprawdzić, czy są techniczne 

możliwości zainstalowania, a dopiero potem jest podpisywana umowa. 

- Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że ani radny, ani sołtys nie podejmie w tej sprawie 

decyzji dla całej wsi, trzeba  zorganizować zebranie wiejskie w tej sprawie.  

- Podsumowując dyskusję, Pani Wójt zaproponowała, aby na najbliższą sesję Rady Gminy 

zaprosić przedstawicieli firmy oferującej instalację kolektorów i fotowoltaiki, których 
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wysłuchają również sołtysi oraz radni. Każdy sołtys otrzyma informację, kto w sołectwie był 

zainteresowany instalacją, kiedy gmina przyjmowała zapisy, aby mieć rozpoznanie o skali 

zainteresowania tym tematem, co będzie podstawą do negocjacji. Trzeba będzie wypełnić 

ankietę. Dopiero po przeanalizowaniu indywidualnych warunków będą podpisywane umowy. 

 Radni zaakceptowali propozycję Pani Wójt dot. zaproszenia przedstawicieli firmy na 

sesję.  

3) Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała pismo mieszkańca wsi Ogrodniki zawierające 

prośbę o umożliwienie dojazdów autobusami szkolnymi dzieci 3-4 letnich uczęszczających do 

oddziału przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Zespole Szkół w Augustowie. Pani Wójt 

wyjaśniła, że od ubiegłego roku szkolnego w szkole zostały stworzone warunki do utworzenia 

grupy przedszkolnej (poza tzw. „zerówką”). Wyposażono w sprzęt 2 sale w ramach projektu 

unijnego. Dzieci są dowożone na zajęcia przez rodziców, ponieważ na gminie spoczywa 

obowiązek dowożenia dzieci w wieku od 5 lat.  Mówiąc o tym Pani Wójt zwróciła uwagę na 

warunki bezpieczeństwa, jakie powinny być zapewnione w autobusie dla małych dzieci. 

Podkreśliła, że sugerowane przez rodziców rozwiązanie, polegające na sprawowaniu opieki 

przez starsze rodzeństwo jest nie do przyjęcia. Dzieci 3 i 4 letnie są zbyt małe, by podróżowały 

autobusem bez rodziców, a jedna opiekunka w autobusie nie jest w stanie zapewnić 

bezpieczeństwa wszystkim dzieciom. Poza tym maluchy trzeba odprowadzić do szkoły, pomóc 

w szatni i zaprowadzić do sali. Odczytała projekt odpowiedzi, jaka zostanie udzielona 

wnioskodawcy. Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

4) Pani Wójt poinformowała radnych o zamierzeniach Powiatu dotyczących inwestycji 

drogowych w 2017 roku współfinansowanych z budżetu gminy, m.in. droga Parcewo-Bielsk 

Podlaski, dokumentacja na drogę w Pasynkach, most na rzece Białej, budowa nakładki 

asfaltowej na drodze we wsi Knorozy. Podała przewidywane koszty inwestycji. 

5) Radny  JAN WALENTY PUCHALSKI  zgłosił potrzebę naprawienia odprowadzenia wody 

przy drodze powiatowej z Bolest do Pietrzykowa. Opisał lokalizację tego miejsca. 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym JERZY CHILKIEWICZ o godz. 10.15 

zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC Jerzy 

 

………………………… 

3. PUCHALSKI Jan Walenty 

  

………………………… 

4. SIEMIENIUK Sławomir 

 

………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 
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1. CHILKIEWICZ Jerzy 

((Prowadzący posiedzenie)) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj 

 

………………………… 

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

4. KOWALCZUK Jan 

 

………………………… 

5. TKACZUK Lucyna ………………………… 

 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


